
S polnim zamahom v novo kulturno sezono
Poleg rednih sej IO ZKO Ljubljana Moste-Poije so ena od oblik so-

delovanja in neposrednega dogovarjanja z ljubiteljskimi kulturnimi
organizacijami tudi posveti s predsednUri KLJD in skupin ter s stro-
kovnimi sodelavci za vsa področja Ijubiteljskega kulturnega delova-
nja.

Tako je ZKO 9. decembra sklicala
posvet s predsedniki vseh društev in
skupin naše občine, da bi si ljubitelji
v neposrednih stikih povedali. kaj in
kako delajo ter si izmenjali izkušnje
iz svojega dosedanje bogate ljubi-
teljske kultume prakse.

Žal se posveta niso udeležili pred-
stavniki prav vseh društev — tudi ne-
katerih tistih ne, za katera iz predlo-
ženih poročil in rednega spremljanja
njihovega dela vemo, da dobro dela-
jo. Temu je verjetno vzrok današnji
hiter tempo življenja pa poleg dela v
društvu še druge obveznosti — služ-
bene, družinske, družbenopolitične
ipd.

Kljub lemu je posvet izzvenel v
koristen vsestranski pogovor in do-
govor o nekaterih perečih proble-
mih, ki spremljajo delo Ijubiteljskih
kulturnih organizacij. Še vedno so to
v prvi vrsti kadrovske, prostorske in
finančne težave, kvaliteta dela pa je
marsikje odvisna od posluha in na-
klonjenosti krajevnih organov pa
tudi posameznikov do želja in potreb
krajevnih društev in skupin. Mar-
sikje je sodelovanje med društvi in
krajevnimi skupnostmi prav zgledno,
ponekod pa, žal, vodilne strukture
celo zaviralno vplivajo na napore
Ijubiteljskih kulturnih delavcev, da
bi ohranili ali oživili kulturo v svojih
okoljih ter nudili in omogočili kraja-
nom čimveč kvalitetnih kulturnih do-
sežkov in stvaritev. S tem v .zvezi je
bilo dogovorjeno. da bo ZKO pov-
sod tam, kjer ti odnosi šepajo, orga-
nizirala sestanke s predstavniki kra-
jevnih organov in tam delujočih
društev in skupin, kjer bi skušali re-

šiti problematiko in najti skupni jezik
za uresničitev programov v letu 1986
kakor tudi v naslednjem srednjeroč-
nem obdobju.

Predstavniki KUD in skupin so bili
seznanjeni s programom ZKO v letu
1986 ter z devetmesečnim finančnim
poročilom in finančnim načrtom do
konca leta 1985. Iz zadnjih dveh do-
kumentov je razvidno, da Zvezi kul-
turnih organizacij za realizacijo pro-
gramov do konca leta 1985 primanj-
kuje ok. 600 tisoč dinarjev — predv-
sem zaradi podražitev in inflacije, saj
so bili dejanski stroški letos precej
višji, kakor se je povečevala rast na-
menskih sredstev s strani občinske in
ljubljanske kulturne skupnosti. Tu so
mišljeni predvsem stroški prevozov
in tiskanje reklamnega materiala
(vabila, plakati, objave) kakor tudi
povečanje samih materialnih stro-
škov v zvezi z dejavnostjo ZKO (pi-
sarniški material, telefon, fotokopi-
ranje, računovodska služba, naje-
mnina pisarne ZKO ter dvoran za
prireditve ipd.). Vzrok za nastali po-
ložaj pa je tudi v razširitvi dejavnosti
ZKO s štirih na sedem področij delo-
vanja (poleg prvotnih — gledališko,
likovno, šolski pevski zbori. odrasli
pevski zbori sedaj še plesno, lut-
kovno in literarno področje), s čimer
so povezani dodatni stroški —občin-
skasrečanja, sestanki, posveti —tudi
za ta področja, financiranje pa je še
vedno proračunsko po prejšnjih
osnovah.

Nadalje je bil na posvetu govor o
možnostih pridobivanja sredstev za
naložbe v prostore za kulturo ter po-
sebno in funkcionalno opremo druš-

tev in skupin s strani odbora za na-
ložbe pri LKS. Tudi za leto 1986 je
razpoložljivih sredstev mnogo manj
(8x), kot je zahtevkov iz vseh petih
ljubljanskih občin. Tako čaka odbor
za naložbe težka naloga, kako čimra-
cionalneje in v skladu z dejanskimi
potrebami razdeliti sredstva. V iz-
datno pomoč bodo pri tem občinske
ZKO, lci prav gotovo najbolj poznajo
razraere in potrebe v svojih obdnah.

Iz razprave in porodl posameznih
društev je bilo moč ugotoviti, da po-
nekod že potekajo izmenjalna gosto-
vanja med občinskimi dništvi in sku-
pinami ter tudi navzven — medob-
činsko, medrepubliško in celo prek
meja naše domovine, vendar bi mo-
rali v tej smeri storiti še več ter razši-
riti sodelovanje na čimveč društev in
skupin, kar pa je spet povezano z do-
datnimi napori in stroški!

V zvezi z izobraževanjem je bilo
rečeno, naj društva redno pošiljajo
svoje člane na strokovno izpopolnje-
vanje — seminarje, ki jih organizi-
rata mesto in republika, saj je stro-
kovna razgledanost eden prvih pogo-
jev za kvalitetno delo in kakovostno
raven posameznih skupin, obenem
pa je v ljubljanskem kulturnem pro-
storu nesmotrno pripravljati po-
dobne izobraževalne programe po
posameznih občinah!

Kljub vsem težavam in proble-
mom, ki jih še posebej pogojuje se-
danji gospodarski položaj, je posvet
izzvenel v prepričanju in pripravlje-
nosti, da bodo društva in skupine s
svojimi zagnanimi Ijubiteljskimi kul-
tumimi delavci. z veliko mero dobre
volje in samoodpovedi po najboljših
močeh tudi v prihodnje premostili
vse te težave in s trdim in vztrajnim
delom še naprej kvalitetno opravljali
svoje pomembno kulturno poslan-
stvo!
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